
Nihče več ne spoštuje
zakonov

Na nedavni seji predsedstva
občinskega sindikalnega sveta
so njegovi člani med drugim
obravnavali analizo uresniče-
vanja resolucije o družbenoe-
konomskem razvoju občine
Ljubljana Bežigrad za lansko
leto ter analizo sprememb sa-
moupravne organiziranosti v
organizacijah združenega dela
lani. Slednja analiza, ki jo je
pripravila posebna delovna
skupina po programu dela
sveta za spremljanje in prou-
čevanje vprašanj uveljavljanja
samoupravnih družbenoeko-
nomskih odnosov pri občin-
skem sindikalnem svetu, ni
ocenjevala upravičenosti in
vzrokov za spremembe, ki so
bile izvedene v samoupravni
organiziranosti nekaterih or-
ganizacij združenega dela. Nji-
hov namen je bil s političnega
stališča oceniti, kako se je v
reorganizacije vključeval sin-
dikat skupaj z drugimi družbe-
nopolitičnimi organizacijami.

Branko Drobnak, podpred-
sednik bežigrajskega izvršne-
ga sveta, je zbranim najprej
spregovoril o lanskih rezulta-
tih gospodarjenja, ki jih je oce-
nil kot zelo dobre, in očrtal le-
tošnje poslovanje bežigrajske-
ga gospodarstva. Dejal je, da
se ugodna gibanja na področ-
ju zunanjetrgovinske menjave
nadaljujejo tudi v zafietku le-
tošnjega leta, slabša pa se pre-
skrbijenost proizvodnje z re-
produkcijskimi materiali. Za-
skrbljujoče je močno zaostaja-
nje prilivov iz tujine za fizični
izvoz blaga. Tudi nakup deviz
na domačem deviznem trgu še
ni stekel, tako kot ga predvide-
va novi zakon o deviznem po-
slovanju. Nadaljujejo se manj-
ša vlaganja v razširjeno repro-
dukcijo, ki smo jih zabeležili že
lani. Zato se predvidenim beži-
grajskirn naložbam še vedno
ne obeta nič kaj svetla prihod-
nost.

Člani predsedstva so v raz-
pravi menili, da nas dobri re-
zultati ne smejo uspavati. Edo
Krofl je pripomnil, da je dobro
pokritje izvoza z uvozom bolj
posledica omejevanja uvoza
reprodukcijskega materiala,
kot pa povečanega izvoza. Po-
manjkanje materiala za delo
pa lahko močno ogrozi proiz-
vodnjo in s tem tudi izvoz. Za-
radi nelikvidnosti in velike In-
flacije se trgovini izplača kopi-
čiti zaloge, to pa povzroča veli-
ka pomanjkanja na trgu. Člani
predsedstva so opozorili še na
druge nepravilnosti, s katerimi
se spopada združeno delo in
na vse pogostejše nespoštova-
nje zakonov ter plačilnih ob-
veznosti. Na tem področju bo
imel sindikat v prihodnje veli-
ko dela. Opozorili so tudi na
razmetavanje denarja za drage
in preobširne oglase po jugo-
slovanskih časopisih. Omenili
so predvsem delovno organi-
zacijo Smelt. Delegat občin-
skega sindikalnega sveta v

družbenopolitičnem zboru ob-
činske skupščine bo na na-
slednjem zasedanju zastavil
vprašanje, če je tako drago in
razkošno oglašanje smiselno
in upravičeno v današnjih sta-
bilizacijskih časih.

Analiza sprememb samou-
pravne organiziranosti v orga-
nizacijah združenega dela je
pokazala, da se sindikat v
združenem delu vanje vključi
šele na koncu, ko je že vse
pripravljeno. Zato je svet za
spremljanje in proučevanje
vprašanj uveljavljanja samou-

pravnih družbenoekonomskih
odnosov pripravil usmeritve in
napotke osnovnim organizaci-
jam, da bi se v prihodnje bolj
ustvarjalno vključile v priprav-
Ijanje predlogov za novo sa-
moupravno organiziranost v
svojem okolju, še posebej za-
to, ker je šlo lani v obravnava-
nih primerih vedno za ukinja-
nje temeljnih organizacij zdru-
ženega dela in ustanavljanje
enovitih. To pa bi lahko pome-
nilo tudi okrnjeno samouprav-
Ijanje delavcev.

VIDA PETROVČIČ


